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 27. februar 2015 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvor langt er man nået i forhold til arbejdet med de børn som var anbragt 

på behandlingsskibet for børn, Tuullik, og som blev lukket af Landsstyret? 

2. Hvad var kravene til skibet Tuullik, som af de offentlige blev anbefalet til 

behandling af børn? 

3. Var der krav om at personalet skulle være uddannet indenfor arbejdet 

med børn? Hvis det ikke er tilfældet, var der så krav om, at de ansatte ik-

ke skulle være misbrugere eller have en ren straffeattest? 

4. Hvordan blev der taget hånd om de berørte børn, da Tuullik af Landssty-

ret blev lukket som behandlingsskib? 

5.  Var Selvstyret med til at finansiere for at sikre børnene en behandling? 

Eller var kommunen med til at finansiere? 

6. Hvilke tiltag har Selvstyret eller kommunen efter lukningen taget for at 

hjælpe de børn som oplevede de negative konsekvenser af behandlingen? 

7. Får børnene månedlige økonomiske ydelser? Hvis dette er tilfældet, har 

man så sikret sig, at børnene fik disse penge? 

8. Hvor mange børn har skibet Tuullik været betroet af de offentlige i løbet 

af årene? 

9. Er skibet Tuullik certificeret af de offentlige til at kunne tage sig af børn? 

10. Kan man redegøre for, hvordan man har sikret et godt liv for de berørte 

børn, hvis det ikke er tilfældet at man bare har sluppet dem? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

     Begrundelse: 

Jeg stiller mine spørgsmål til Naalakkersuisut, fordi jeg gerne vil sikre mig om man 

fra de offentliges side har taget hånd om disse børn. Hvis den behandling som de har 

fået har haft en negativ konsekvens for dem, vil jeg gerne sikre mig, at de offentlige 

fuldfører det ansvar som de har.  

Efter striden igennem medier mellem naalakkersuisut og den pågældende arbejds-

plads, har vi ikke sikret os om der er blevet taget hånd om børnene. Så derfor skal 

mine spørgsmål belyse, om de offentlige har håndteret sagen med barnet i centrum, 

og om sagen er behandlet færdig på behørig vis. Jeg skal bede om, at mine spørgs-

mål besvares indenfor 10 dage. 

 

 

 


